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 BNR: Activitatea economică îşi va continua creşterea în trimestrele II 

şi III, mai alert decât s-a anticipat 

Membrii Consiliului de Administraţie al Băncii Naţionale a României estimează că 

activitatea economică îşi va continua creşterea în trimestrele II şi III în ritmuri mai alerte 

decât estimaseră în mai, dar în decelerare graduală faţă de primul trimestru, conform 

minutei şedinţei de politică monetară din 7 iulie 2021. 

 

"Activitatea economică este aşteptată să-şi continue creşterea în trimestrele II şi III, în 

ritmuri trimestriale ceva mai alerte decât s-a anticipat în luna mai, deşi în decelerare 

graduală faţă de primul trimestru, perspectivă ce face probabilă mărirea gap-ului pozitiv 

al PIB la mijlocul semestrului II 2021 la o valoare vizibil superioară celei indicate de 

prognoza pe termen mediu din luna mai. 

 

În contextul amplului efect de bază asociat contracţiei economice din perioada similară 

a anului trecut, o asemenea creştere trimestrială implică majorarea considerabilă, la un 

nivel de două cifre, a dinamicii anuale a PIB în trimestrul II, urmată de scăderea ei 

moderată în intervalul următor, au remarcat membrii Consiliului", se arată în minută. 

 

Potrivit sursei citate, membrii Consiliului de Administraţie al BNR au semnalat că, date 

fiind evoluţiile recente ale indicatorilor relevanţi, ambele componente majore ale cererii 

interne - consumul privat şi formarea brută de capital fix - contribuie probabil decisiv la 

creşterea abruptă a variaţiei anuale a PIB în trimestrul II, dar că un aport modest este 

posibil şi din partea exportului net, în condiţiile în care majorarea consistentă a 

exporturilor din luna aprilie a devansat-o pe cea a importurilor de bunuri şi servicii. 

 

Pe acest fond, deficitul comercial şi-a temperat uşor creşterea faţă de aceeaşi lună a 

anului trecut, în timp ce dinamica anuală a deficitului de cont curent s-a comprimat 

puternic, inclusiv cu aportul balanţelor veniturilor, rămânând totuşi superioară valorilor 

medii din 2019 şi 2020. 

 

 

 

https://ziare.com/economie/pib/
https://ziare.com/mugur-isarescu/stiri-mugur-isarescu/bnr-mugur-isarescu-lege-cumul-salariu-pensie-1686907
https://ziare.com/economie/exporturi/deficit-comercial-romania-ins-1690048
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Documentul mai menţionează că evoluţia pandemiei şi a măsurilor restrictive asociate 

continuă să genereze însă, cel puţin în perspectivă apropiată, mari incertitudini şi riscuri  

la adresa previziunilor macroeconomice pe termen mediu, date fiind încetinirea 

puternică a ritmului vaccinării pe plan intern şi tendinţa de creştere a ratei de infectare în 

unele ţări europene, pe fondul răspândirii rapide a variantei mai contagioase, Delta, a 

coronavirusului. 

 

În opinia reprezentanţilor CA, o sursă de incertitudini şi riscuri rămâne şi conduita 

politicii fiscale, date fiind necunoscutele privind amploarea, viteza şi instrumentele 

consolidării bugetare prezumate a se realiza gradual pe termen mediu - proces esenţial 

pentru necesara corecţie a dezechilibrului extern şi cu implicaţii favorabile asupra primei 

de risc suveran şi a costurilor de finanţare. 

 

"S-a arătat că incertitudinile sunt alimentate de constrângerile venite din volumul ridicat 

al cheltuielilor permanente şi din scumpirea recentă a unor materii prime, precum şi de 

impactul pozitiv exercitat asupra dinamicii veniturilor bugetare de o multitudine de 

factori, inclusiv de creşterea PIB nominal mult peste ipoteza din construcţia bugetară, 

care explică, de altfel, în bună măsură rezultatul execuţiei bugetare din primele cinci luni 

ale anului. 

În acelaşi timp, însă, recomandările emise recent de instituţiile europene în contextul 

procedurii de deficit excesiv prevăd o anumită dinamică a consolidării bugetare în 

intervalul 2021-2024, au observat unii membri ai Consiliului, precum şi un anumit 

tratament al veniturilor neanticipate, solicitând, de asemenea, implementarea de măsuri 

corective suplimentare. 

 

În aceste condiţii, coordonatele apropiatei rectificări bugetare şi, mai ales, strategia de 

consolidare bugetară prezumată a fi elaborată până în toamnă şi prezentată la CE sunt 

deosebit de importante din perspectiva caracteristicilor pe termen scurt şi mediu ale 

politicii fiscale, au considerat membrii Consiliului", se mai arată în minută. 
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Acesta mai semnalează că incertitudini mari continuă să fie asociate gradului de 

absorbţie a fondurilor europene alocate României prin Mecanismul de Redresare şi 

Rezilienţă, precum şi a celor aferente noului Cadru financiar multianual 2021-2027, mai 

mulţi membri ai Consiliului evocând amânarea finalizării şi, implicit, a aprobării de către 

CE a Planului naţional de redresare şi rezilienţă, precum şi capacitatea instituţională şi 

istoricul realizărilor în domeniu ale României. 

 

Documentul mai subliniază că activitatea economică a continuat să se redreseze în 

trimestrul I 2021 într-un ritm considerabil mai alert decât cel anticipat, deşi încetinit în 

raport cu intervalul precedent, aceasta reducându-şi declinul în termeni anuali la doar -

0,2 la sută, de la -1,4 la sută în trimestrul IV 2020, în condiţiile unui avans trimestrial de 

2,8 la sută. 

 

"O asemenea redresare implică recuperarea aproape integrală în acest interval a 

contracţiei economice din trimestrul II 2020, precum şi redeschiderea gap-ului pozitiv al 

PIB, în devans cu două trimestre faţă de cea mai recentă prognoză pe termen mediu, au 

subliniat membrii Consiliului", se precizează în minuta şedinţei de politică monetară, 

care mai arată că, din perspectiva variaţiilor anuale, redresarea a continuat să fie 

antrenată de cererea internă, iar consumul gospodăriilor populaţiei a redevenit 

determinantul major, în principal ca urmare a revigorării puternice a cumpărărilor de 

mărfuri, dar mai ales a celor de servicii, în contextul relaxării unor restricţii de mobilitate. 

 

Şi formarea brută de capital fix şi-a mărit uşor contribuţia pozitivă la dinamica anuală a 

PIB, aceasta ajungând astfel să fie majoritară, pe fondul saltului amplu înregistrat de 

variaţia investiţiilor nete în utilaje, ce a devansat ca impact pierderea consistentă de ritm 

a construcţiilor noi. În schimb, exportul net şi-a mărit substanţial aportul negativ, în 

condiţiile creşterii ceva mai pronunţate a dinamicii importurilor în raport cu cea a 

exporturilor de bunuri şi servicii, având drept consecinţă şi accentuarea adâncirii 

deficitului balanţei comerciale faţă de perioada similară a anului trecut. 

 

O înrăutăţire considerabilă au cunoscut şi balanţa veniturilor primare, precum şi cea a 

veniturilor secundare, pe seama fluxurilor de profituri reinvestite şi, în mai mică măsură, 

a intrărilor nete de fonduri UE.  
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În aceste condiţii, deficitul de cont curent a cunoscut cea mai pronunţată creştere anuală 

din ultimele 14 trimestre, evoluţie considerată deosebit de preocupantă de către 

membrii Consiliului, chiar dacă ea poate fi atribuită parţial unor factori conjuncturali -

 importuri asociate crizei sanitare şi exporturi de produse agricole afectate de seceta din 

2020 -, iar gradul de acoperire a deficitului cu fluxuri de capital autonom s-a mărit, ca 

urmare a creşterii foarte ample a volumului investiţiilor străine directe nete. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Datoria guvernamentală reprezenta 49,7% din PIB, după cinci luni 

din 2021 

Datoria administraţiei publice (datoria guvernamentală) a urcat, la finele primelor cinci 

luni din 2021, la aproximativ 527,5 miliarde de lei, faţă de 526,7 miliarde de lei, după 

primele patru luni, conform datelor centralizate de Ministerul Finanţelor. 

 

Raportat la PIB, datoria guvernamentală a scăzut la 49,7% din PIB la sfârşitul lunii mai, de 

la 49,9% din PIB la finalul lunii aprilie. 

 

Datoria pe termen mediu şi lung se cifrează la 510,9 miliarde de lei iar cea pe termen 

scurt la 16,5 miliarde de lei. 

 

Cea mai mare parte din această datorie, respectiv 447,276 miliarde de lei, era 

reprezentată de titluri de stat. Împrumuturile se cifrau la 72,43 miliarde de lei. 

 

O sumă de 249,2 miliarde de lei este datorie guvernamentală în lei, 235,9 miliarde de lei 

reprezintă datorie guvernamentală în euro şi 40,8 miliarde de lei echivalent datorie în 

dolari americani. 

 

Conform datelor MFP, datoria externă a administraţiei publice se cifrează la 266,1 

miliarde de lei (25,1% din PIB), din care 261,5 miliarde de lei datorie externă a 

administraţiei publice centrale şi 4,6 miliarde de lei datoria externă a administraţiei 

publice locale. 

 

https://ziare.com/economie/importuri/
https://ziare.com/economie/exporturi/
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Datoria administraţiei publice centrale se ridica la 511,8 miliarde de lei, din care 495,3 

miliarde de lei pe termen mediu şi lung. Cea mai mare parte a datoriei administraţiei 

centrale este contractată în lei (237,5 miliarde de lei) şi euro (231,9 miliarde de lei, 

echivalent). 

 

Datoria administraţiei publice locale se cifra la 15,73 miliarde de lei, la finele lui mai 

2021, din care 15,71 miliarde de lei pe termen mediu şi lung. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Eliminarea pensiilor speciale bate pasul pe loc 

Eliminarea pensiilor speciale bate pasul pe loc. Și are șanse aproape nule să devină 

realitate până la sfârșitul anului. Criticată pentru poziția sa pe această tema, Curtea 

Constituțională mută răspunderea în curtea Parlamentului. Dar aleșii, chiar și cei din 

coaliția de la guvernare, sunt departe de a ajunge la consens. 

Cheia pentru eliminarea pensiilor speciale ar fi chiar în ultima decizie a Curții 

Constituționale în materie. 

"Este aproape un manual pe pensii speciale. Dacă citeşti acea decizie, se vede că 

Legiuitorul poate să modifice majoritatea deciziilor. Adică poate să taie toate pensiile 

speciale, mai puţin pe cele ale magistraţilor. (...) Trebuie să aibă voinţă. Adică nu trebuie 

să reproşeze Curţii Constituţionale ceea ce ei nu fac", arată judecătorul CCR, Daniel 

Morar, confruntat cu criticile coaliției. 

Liberalii îl contrazic însă. 

În coaliția de la guvernare, tema eliminării pensiilor speciale a fost transferată către un 

grup de lucru. Dar nu s-a ajuns deocamdată la un consens. 

În prezent, foștii militari, polițiști, angajații serviciilor de informații, aviatorii și diplomații, 

alături de magistrați primesc pensii nu în funcție de contribuția lunară, ci în baza unei 

legi speciale. Sunt în total aproximativ 170.000 de persoane. 
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Surse din coaliție susțin însă, că în contextul alegerilor interne din PNL, USR-PLUS și din 

UDMR, sunt șanse aproape nule ca aceste beneficii să fie eliminate până la sfârșitul 

anului. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Schema HoReCa: Înscrierea se prelungește, sunt 8.100 de aplicanți 

din totalul de 74.000 prevăzuți de lege 

Se prelungește perioada de înscrieri la Schema HoReCa, a anunțat, luni, Ministerul 

Economiei, în condițiile în care, în 3 săptămâni, au aplicat la ajutoarele de stat circa 8.100 

de firme din totalul de 74.000 de potențiali beneficiari prevăzuți de lege. 

Noul termen pentru înscrieri este 26 iulie 2021, a precizat MEAT. Inițial înscrierile erau 

prevăzute să se termine marți, 20 iulie, ora 20.00, dar acum s-au prelungit cu o 

săptămână. Înscrierile se fac online, AICI. 

Conform ordonanței de urgență 10/2021 și Legii 159/2021, în această schemă statul 

prevăzuse un număr maxim de 74.000 de firme, cu activități pe 13 coduri CAEN, care să 

poată fi finanțate. Astfel, după aproape 3 săptămâni de înscrieri, cu o zi înainte de 

expirarea termenului inițial, au aplicat circa 11% din numărul total de potențiali 

beneficiari prevăzuți în lege. 

În schimb, după pornirea înscrierilor, Ministerul Economiei a estimat un număr de 30.000 

de aplicanți, ceea ce înseamnă că s-a ajuns la aproximativ 27% din nivelul estimat de 

solicitări, cu o zi înainte de încheierea perioadei inițiale de înscrieri. 

Prin Schema HoReCa se acordă ajutoare de stat egale cu 20% din valoarea cu care a 

scăzut activitatea firmei în anul 2020 față de anul 2019. Ajutorul este limitat la 800.000 

de euro per solicitant, cu un maximum de 1,8 milioane de euro cu toate ajutoarele de 

stat cumulate per solicitant. 

Deja s-a atins planfonul disponibil 

Ministerul Economiei anunță, însă, acum că cei aproximativ 8.000 de aplicanți au depus 

cereri de despăgubire care însumează deja 2,5 miliarde de lei (circa 500 milioane euro), 

adică bugetul maxim al schemei. 

https://granturi.imm.gov.ro/auth/login?sessionExpired=true
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Ajutoarele de stat vor fi atribuite pro-rata, toț solicitanții urmând să primească bani 

proporțional cu valoarea cererii lor, în limita bugetului maxim de 2,5 milirde de lei. Dar 

din acest buget, doar 100 de milioane de lei sunt credite bugetare, adică bani pentru 

plăți, restul de 150 de milioane de lei fiind credite de angajament, care necesită o 

rectificare bugetară pentru a fi puși efectiv în buget pentru plăți. 

Aceasta înseamnă că, practic, solicitanții care se vor înscrie în continuare la Schema 

HoReCa vor diminua valoarea individuală a ajutoarelor de stat pe care le vor primi toate 

firmele eligibile. Asta dacă, până la urmă, toate solicitările care se vor dovedi a fi în 

regulă vor depăși bugetul total alocat. 

Prelungirea perioadei de înscrieri cu o săptămână a fost decisă, printr-un ordin, de 

ministrul Economiei, Claudiu Năsui, „pentru a permite cât mai multor firme cu cifre de 

afaceri certificate pe codurile CAEN eligibile să acceseze schema”, a precizat MEAT. 

Termen pentru înscrierea experților contabili și a audtorilor în sistem 

Pe parcursul perioadei inițale de înscriere, o parte dintre firmele care au încercat să 

aplice au întâmpinat greutăți în identificarea expertului contabil sau a auditorului care a 

certificat diferența de cifră de afaceri pentru CAEN-uri. 

Ministerul Economiei, Antreprenoriatului și Turismului spune că a realizat o „procedură 

prin care s-au putut verifica experții contabili sau auditorii”. 

„Însă aplicația a detectat că sunt lipsuri în bazele de date furnizate de asociațiile 

profesionale - Corpul Experților Contabili și Contabililor Autorizați din România 

(CECCAR) și Camera Auditorilor Financiari din România (CAFR). Astfel devenind necesară 

interogarea bazelor de date în afara platformei electronice de însriere” - mai  afirmă 

acum MEAT. 

În acest sens, MEAT spune că toate cererile de adăugare în baza de date au fost 

centralizate de operatorii call-center și au fost verificate de către Serviciul de 

Telecomunicații Speciale cu Corpul Expertilor Contabili si Contabililor Autorizati din 

Romania (CECCAR) și Autoritatea pentru Supravegherea Publică a Activităţii de Audit 

Statutar și Camera Auditorilor Financiari din România, „pentru a ne asigura ca cei care 

nu se regăsesc în platformă sunt autorizați, fapt ce a îngreunat aplicațiile”. 
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„Am ținut cont de solicitările de a prelungire perioada de înscrieri venite din partea 

mediului de afaceri și pentru a veni în sprijinul unui număr cât mai mare de 

întreprinderi” - a mai precizat Ministerul Economiei. 

  

MEAT mai spune că cererile de adăugare a experților contabili/auditorilor financiari în 

aplicatia informatica, pot fi preluate în call center până joi, 22.07.2021, ora 17.00, „pentru 

a avea timpul necesar procesării datelor până la închiderea aplicației electronice de 

înscriere”. 

Beneficiarii eligibili la ajutoarele HoReCa- codurile CAEN 

Prin Legea de aprobare a OUG 10/2021, s-a introdus un al 13-lea cod CAEN în rândul 

beneficiarilor: 8230 - activitati de organizare a expozitiilor, târgurilor si congreselor. Aici 

sunt inclusee organizarea, promovarea și/sau administrarea de evenimente, cum ar fi 

congrese, convenții, conferințe si întruniri, fie că include sau nu administrarea și 

asigurarea personalului necesar pentru a opera facilitățile în care au loc aceste 

evenimente. 

În rest, avem ca beneficiari: 

 ghizii de turism care au desfășurat activități pe codul CAEN 7990, 

 agenții de turism licențiate care desfășoară activități conform codurilor 

CAEN 7911, 7912, 7990, 

 structuri de primire turistice cu funcțiuni de cazare clasificate, care desfășoară 

activități conform codurilor CAEN 5510, 5520, 5530, 5590, 

 structuri de alimentație, care desfășoară activități conform codurilor CAEN 5610, 

5621, 5629, 5630. 

Perioada de menținere obligatorie a activității 

Conform legii, beneficiarii schemei de ajutor de stat au obligația menținerii activității 

pentru care au obținut finanțare pentru cel puțin 6 luni sau 12 luni de la data  primei 

plății, în cazul în care valoarea grantului este mai mare de echivalentul în lei al sumei de 

200.000 euro, dacă prin acte normative nu se instituie restricții de natură a impune 

suspendarea ori întreruperea activității comerciale.  

https://www.startupcafe.ro/finantari/ajutoare-horeca-lege-promulgata-modificari-ordonanta.htm
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Perioada de suspendare ori întrerupere a activității comerciale nu se ia în calcul la 

determinarea termenului de 6 luni, respectiv 12 luni de la data primei plăți. 

Alte prevederi ale schemei HoReCa: 

 Se vor acorda ajutoare de stat HoReCa plafonate la 800.000 de euro fiecare, dar 

ajutoarele însumate primite de o firmă și prin alte scheme nu trebuie să 

depășească 1,8 milioane de euro (noul prag setat de Comisia Europeană în cadrul 

temporar). 

 Valoarea ajutoarelor va fi de 20% din scăderea activității beneficiarului în anul 

2020 comparativ cu anul 2019. 

 Ca modalitate de atribuire a ajutoarelor, dacă valoarea însumată a cererilor de 

finanțare depășește creditul de angajament sau bugetar alocat pentru schemă, 

angajarea, respectiv plata către beneficiari se va face proporțional, prin raportarea 

sumei aprobate pentru fiecare beneficiar la suma totală a cererilor de finanțare 

aprobate - conform noii OUG 10/2021. 

 Astfel, dacă volumul solicitărilor depășește bugetul alocat schemei vor scădea și 

ajutoarele obținute individual. 

 Bugetul total al schemei de ajutoare HoReCa este de 2,5 miliarde de lei, dar 

numai 1 miliard de lei este acum asigurat în buget sub formă de credite de plată. 

Restul de 1,5 miliarde de lei sunt credite de angajament, care necesită o 

rectificare bugetară pentru transfoartea lor în credite bugetare, care să permită 

plățile. 

Beneficiarii trebuie să-și facă rapoarte pe banii lor pentru accesarea ajutoarelor de stat 

Ministerul Economiei a anunțat că aplicanții trebuie să-și certifice baza de calcul pentru 

ajutor cu un expert contabil sau un auditor financiar. 

Potrivit Ordonanţei de urgenţă nr. 224/2020 privind unele măsuri pentru acordarea de 

sprijin financiar pentru întreprinderile din domeniul turismului, alimentaţiei publice și 

organizării de evenimente, a căror activitate a fost afectată în contextul pandemiei de 

COVID-19, cu modificările și completările ulterioare, baza de calcul a ajutorului va trebui 

certificată şi asumată de către un expert contabil sau o societate de expertiză contabilă, 

membri CECCAR, selectați şi remunerați de către aplicant. 
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La alegere, baza de calcul poate fi certificată de către un auditor financiar sau o firmă de 

audit, membri ai Camerei Auditorilor Financiari din România, selectați şi remunerați de 

către aplicant. 

În aceste condiții, Ministerul Economiei a făcut apel la potențialii beneficiari să 

pregătească din timp raportul de expertiză contabilă, întocmit conform reglementărilor 

CECCAR – Standardului profesional nr. 35 „Expertize contabile” sau, după caz, a 

raportului de audit, întocmit conform ISRS 4400 „Misiuni pe baza procedurilor 

convenite”. 

Alături de raport, ar trebui întocmită și anexa la acesta (raportul sinteză), asumat de 

expertul contabil/auditorul financiar. Anexa la raport va fi realizată conform Anexei nr. 7 

la procedura de implementare a schemei, care este în consultare publică. 

Cursul de schimb și alte precizări oficiale 

Ministerul Economiei face următoarele precizări, în acord cu legislația care îndrumă 

schema HoReCa - ajutor de stat de 20% din diferența între cifra de afaceri din 2020 și 

cea din 2019, pentru CAEN-urile legale eligibile: 

1. „Cursul de referință pentru proiect, stabilit de BNR luni 28 iunie 2021 la ora 13.00 

va fi verificat automat din aplicație. În cursul zilei de azi se va modifica Anexa 7, 

astfel încât să nu mai fie solicitată suma în EUR”. 

2. „Ordinea în care se înscriu potențialii beneficiari ai schemei nu este relevantă. 

Numărul RUE nu este criteriu de eligibilitate. Schema nu este făcută pe principiul 

primul venit, primul servit. Întreaga suma alocată se împarte proporțional tuturor 

beneficiarilor eligibili”. 

3. „Expertul contabil, membru CECCAR, care se află în relație contractuală cu 

beneficiarul și a întocmit evidența contabilă, poate semna certificarea cifrei de 

afaceri pe anii 2019 și 2020, în sensul stabilirii diferenței de cifră de afaceri 

remunerabilă în cadrul schemei”. 

Ministerul Economiei a făcut apel către firmele cu CAEN-uri eligibile să pregătească 

raportul privind proveniența pe CAEN-uri a cifrei de afaceri, tocmai pentru a se pregăti 

pentru această schemă ușor de accesat. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Legea care modifică Înființarea Inspectoratului de Stat în Construcții, 

promulgată de președinte. Ce alte decrete importante a semnat șeful 

statului 

Președintele Klaus Iohannis a semnat luni mai multe acte normative, printre care și 

decretul privind promulgarea Legii pentru modificarea Ordonanței Guvernului nr. 

63/2001 privind înființarea Inspectoratului de Stat în Construcții - I.S.C. (PL-x 

244/07.06.2021). 

Alte decrete promulgate de șeful statului: 

Decret privind promulgarea Legii pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului 

nr. 42/2021 privind ratificarea Protocolului dintre Guvernul României și Guvernul 

Republicii Bulgaria, semnat la Ruse, la 18 martie 2021, de amendare a Acordului dintre 

Guvernul României și Guvernul Republicii Bulgaria privind operațiile transfrontaliere de 

poliție aeriană, semnat la București, la 12 octombrie 2011 (PL-x 227/02.06.2021); 

Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului 

nr. 208/2020 pentru modificarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 70/2011 

privind măsurile de protecție socială în perioada sezonului rece (PL-x 87/08.02.2021); 

Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului 

nr. 39/2021 pentru modificarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 19/2020 privind 

organizarea și desfășurarea recensământului populației și locuințelor din România în 

anul 2021 (PL-x 270/16.06.2021); 

Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului 

nr. 187/2020 pentru modificarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 144/2020 

privind unele măsuri pentru alocarea de fonduri externe nerambursabile necesare 

desfășurării în condițiile de prevenție a activităților didactice aferente anului 

școlar/universitar 2020/2021 în contextul riscului de infecție cu coronavirus SARS-CoV-2 

(PL-x 26/01.02.2021); 

Decret privind promulgarea Legii pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului 

nr. 195/2020 privind măsuri în domeniul registrului comerțului (PL-x 34/01.02.2021). 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 ANAF are o nouă procedură pentru inspecția fiscală, dar lipsesc 

elementele pe care ar trebui să le urmărească o echipă când califică o 

tranzacție într-o faptă sancționată de legea penală 

Ordinul ANAF (nr. 1071/2021), publicat pe 15 iulie, reglementează procedura pe care o 

vor aplica echipele de inspecție când identifică fapte la care au indicii că sunt 

sancționate de legea penală în materia inspecției fiscale, și au obligația să sesizeze 

organele de cercetare penală, potrivit consultantului fiscal Adrian Bența. 

 

“Amintim faptul că potrivit art. 131 și 132 din Codul de procedură fiscală, când echipele 

de inspecție fiscală au constatări de identificarea unor fapte sancționate de legislația 

penală în materie fiscală, au obligația să sesizeze organele judiciare competente pentru 

a cerceta existența unor infracțiuni”, spune el. 

 

Potrivit acestuia, procedura are două părți principale și reglementează: 

 

a)Documentele utilizate pentru aplicarea procedurii; 

b)Modul efectiv de realizare a procedurii. 

 

Documentele utilizate sunt: 

 

•Raportul de inspecție fiscală parțială sau generală; 

•Procesul verbal de sesizare a organelor de cercetare penală, semnat sau refuzat la 

semnare de către contribuabil, cu sau fără explicații; 

•Referatul pentru neîntocmirea raportului de inspecție fiscală sau justificarea întocmirii 

raportului de inspecție fiscală doar pentru anumite obligații fiscale și nu pentru toate 

cele prevăzute în Avizul de inspecție fiscală. 

Notă: în cazul sesizării organelor de cercetare penală, nu se mai întocmește raport de 

inspecție fiscală. 

 

•Evidența contribuabililor la care a fost sesizată cercetarea penală; 

 

•Adresa prin care contribuabilul a fost înștiințat cu privire la neîntocmirea Raportului de 

inspecție fiscală, precum și la faptul că se suspendă prescripția pentru aceste obligații 

fiscale. 
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Modul de realizare efectivă a procedurii presupune 5 acțiuni: 

I) Încheierea în cadrul inspecției fiscale a unui proces verbal de sesizare a organelor de 

cercetare penală. 

II) Stabilirea impozitelor, taxelor și contribuțiilor ce vor face obiectul analizei cercetării 

penale. 

III) Întocmirea, avizarea și justificarea neîntocmirii raportului de inspecție fiscală. 

IV) Înștiințarea contribuabilului cu privire la sesizarea cercetării penale și cu suspendarea 

termenului de prescripție pentru obligațiile fiscale ce fac obiectul sesizării penale. 

V) Înscrierea documentațiilor privind contribuabilul în evidența specială a organului 

fiscal cu privire la contribuabilii pentru care s-a efectuat o sesizare penală. 

 

Procedura dezvoltă diverse situații ce pot să apară concret, cum sunt: 

•Inspecția unei singure obligații fiscale; 

•Inspecția mai multor obligații fiscale și identificarea în timp doar pentru unele obligații 

fiscale a existenței unor fapte penale; 

•Inspecția pentru mai multe obligații fiscale și constatarea unei situații ce indică o faptă 

penală doar într-o anumită perioadă de timp și nu pe toată durata la care este aprobată 

inspecția; 

•Avizele, aprobările și semnăturile pe care trebuie să le obțină echipa de inspecție în 

cadrul procedurii interne de realizare a sesizării penale. 

 

Notă: Din păcate, din procedură lipsesc exact elementele pe care ar trebui să le 

urmărească o echipă de inspecție când califică o tranzacție într-o faptă sancționată de 

legea penală. Astfel, toate aceste sesizări pot reprezenta acțiuni corecte de aplicare a 

Codului de procedură fiscală sau acțiuni arbitrare ce au efectul de a împiedica 

contribuabilul să se adreseze justiției. În situația sesizării penale, mai întâi trebuie 

soluționată cauza penală și abia ulterior cauza civilă. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Nicuşor Dan anunță că majorarea alocaţiilor de hrană în spitale va fi 

discutată la o rectificare bugetară naţională pozitivă 

Primarul general, Nicuşor Dan, a declarat că se va putea discuta despre o majorare a 

alocaţiilor de hrană în spitalele din subordinea ASSMB în cazul unei rectificări bugetare 

pozitive la nivel naţional. 

 

"Necesităţile sunt uriaşe şi pe multe direcţii, însă vă aduc aminte că am preluat această 

instituţie cu datorii curente de 3 miliarde de lei. (...) După o rectificare bugetară pozitivă 

la nivel naţional, dacă se întâmplă asta, o rectificare bugetară pozitivă, o să putem vorbi 

de această nevoie, ca şi de multe alte nevoi care sunt în Bucureşti", a spus Nicuşor Dan, 

luni, în şedinţa Consiliului General. 

 

El a făcut această precizare după ce consilierul municipal PSD Ancuţa Comănici s-a plâns 

că proiectul propus de formaţiunea sa privind majorarea alocaţiilor de hrană în cele 19 

spitale nu se regăseşte pe ordinea de zi. 

 

"Am făcut solicitare vineri pentru introducerea pe ordinea de zi a şedinţei de astăzi a 

proiectului privind majorarea alocaţiilor de hrană la cele 19 spitale. Am depus proiectul 

încă din luna aprilie, am avut numeroase discuţii, inclusiv cu dumneavoastră, am făcut 

nenumărate solicitări pentru introducerea proiectului şi în alte şedinţe de Consiliu 

General, pe ordine suplimentară chiar, am convocat chiar şi o şedinţă extraordinară de 

îndată pentru acest proiect. (...) Nu mai ajung banii pentru hrana oamenilor bolnavi, vă 

rugăm să introduceţi pe ordinea de zi acest proiect", a afirmat Ancuţa Comănici. 

 

Ea a menţionat că, înaintea rectificării, CGMB trebuie să adopte un proiect de hotărâre 

prin care este de acord cu majorarea. "Dacă aţi fi citit proiectul de hotărâre al nostru, aţi 

fi văzut că noi doar propuneam majorarea, după care ASSMB ar fi trebuit să facă 

calculul", a adăugat Comănici. 

 

Consilierul municipal USR PLUS Andrei Rigu a precizat că grupul său politic a depus un 

proiect prin care Primăriei Sectorului 4 i se retrage dreptul de administrare a unui teren 

pe care intenţionează să construiască un parc de distracţii. 

 

https://ziare.com/nicusor-dan/stiri-nicusor-dan/nicusor-dan-the-international-dota-2-vizionat-80-milioane-oameni-1689419
https://ziare.com/politica/nicusor-dan/ce-spune-nicusor-dan-despre-lipsa-apei-calde-in-sectoarele-2-si-3-1690471
https://ziare.com/politica/acord/
https://ziare.com/usr/
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"În legătură cu terenul care se află în administrarea Primăriei Sectorului 4, lângă Parcul 

Copiilor, grupul consilierilor generali USR PLUS a depus un proiect de hotărâre pentru 

retragerea dreptului de administrare pentru acel teren. 

 

Proiectul propus de Primăria Sectorului 4 nu stabileşte o proporţie echilibrată între 

construcţiile şi spaţiul verde pe respectivul teren şi nu dorim să se întâmple cum s-a 

întâmplat cu parcarea care a betonat o suprafaţă foarte mare, terenul adiacent, astfel că 

rugămintea către primarul general ar fi să pună acest proiect pe ordinea de zi pentru a 

discuta împreună cu ceilalţi colegi consilieri să vedem dacă e oportun acest proiect de 

hotărâre şi putem să realizăm un proiect mai bun acolo. De asemenea, dacă Primăria 

Sectorului 4 poate să vină cu un proiect care să prevadă (...) mai mulţi copaci, e cu atât 

mai bine", a adăugat Andrei Rigu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Noua strategie pentru gestionarea deşeurilor în Capitală: Poluatorul 

plăteşte/ plăteşti cât arunci 

Primăria Capitalei şi cele şase sectoare vor face parte dintr-o asociaţie de dezvoltare 

intercomunitară (ADI) pentru gestionarea deşeurilor, un proiect care are ca principii 

"poluatorul plăteşte" şi "plăteşti cât arunci". 

 

Proiectul de hotărâre privind aprobarea asocierii a fost adoptat în şedinţa Consiliului 

General de luni. 

 

Astfel, sunt vizate îmbunătăţirea calităţii serviciului de salubrizare, cu respectarea 

principiului "poluatorul plăteşte" şi "plăteşti cât arunci", îndeplinirea ţintelor de reciclare 

şi de tratare a deşeurilor, precum şi respectarea standardelor europene privind protecţia 

mediului şi creşterea capacităţii de atragere a fondurilor pentru finanţarea investiţiilor 

necesare în infrastructura tehnico-edilitară aferentă serviciului. 

 

 

 

https://ziare.com/nicusor-dan/stiri-nicusor-dan/cum-arata-bucurestiul-cu-nicusor-dan-la-conducere-1685648
https://ziare.com/nicusor-dan/usr-stiri/
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Hotărârea a fost adoptată cu 31 de voturi 'pentru', 14 'împotrivă' şi o abţinere şi aprobă 

participarea municipiului Bucureşti, în calitate de asociat-membru fondator, la 

constituirea asociaţiei, care urmează să aibă sediul pe bulevardul Regina Elisabeta nr. 47, 

la PMB, şi acordă împuternicirea expresă sectoarelor pentru a întruni calitatea de 

membri. 

 

Totodată, se aprobă statutul asociaţiei, participarea Bucureştiului la patrimoniul iniţial al 

ADI cu o contribuţie în valoare de 60.000 de lei şi cotizaţia pentru Municipalitate de 

500.000 lei pentru 2021. 

Primarul general, Nicuşor Dan, este desemnat preşedinte al Adunării Generale a ADI 

pentru gestionarea integrată a deşeurilor municipale. 

 

Condiție necesară accesării fondurilor europene 

Nicuşor Dan a explicat că existenţa acestei ADI este o condiţie pentru accesarea 

fondurilor europene. 

 

"Există cele şase hotărâri ale Consiliilor Locale ale sectoarelor prin care ele cer exact în 

temeiul Codului Administrativ împuternicirea din partea noastră să le permitem să se 

asocieze. Asta a fost prima etapă. Etapa a doua o parcurgem noi astăzi, în sensul că, pe 

de o parte, aprobaţi statutul, pe de altă parte, încuviinţaţi solicitările dumnealor şi le 

permiteţi să se asocieze; şi etapa a treia, în care din nou fiecare dintre cele şase Consilii 

Locale ale sectoarelor va vota o hotărâre prin care, în baza împuternicirii pe care noi azi 

le-o dăm, va vota statutul şi toate celelalte anexe şi după aceea, cu toate aceste şapte 

hotărâri, ne vom duce în faţa instanţei. 

 

Există nişte bani pe POIM, pe exerciţiul 2014-2020, pe care putem să-i luăm până la 

sfârşitul lui 2023. În baza existenţei acestei ADI, Primăria Generală sau primăriile de 

sector, fiecare pe zona sa de competenţă, vor putea să formuleze cereri pe POIM", a 

spus primarul general, Nicuşor Dan. 

 

Consilierul municipal PNL Adrian Moraru a menţionat că a discutat cu persoane din 

POIM care i-au spus că sunt dispuse oricând să modifice Ghidul de finanţare astfel încât 

Primăria Capitalei sau sectoarele să poată accesa direct bani şi să nu fie nevoie de 

înfiinţarea unei noi structuri cu angajaţi şi alte cheltuieli. 

https://ziare.com/stiri/frontiera/17-tone-deseuri-plastic-oprite-frontiera-giurgiu-1690243
https://ziare.com/pnl/
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Conform unui comunicat al Primăriei Capitalei transmis, luni, Asociaţia de Dezvoltare 

Intercomunitară pentru Gestionarea Integrată a Deşeurilor Municipale în Municipiul 

Bucureşti a fost constituită pentru ca autorităţile locale să se conformeze cerinţelor 

legislaţiei europene şi naţionale din sectorul serviciului de gestionare a deşeurilor. 

 

De asemenea, constituirea asociaţiei are ca scop realizarea unor investiţii pentru 

asigurarea unui sistem de management integrat al deşeurilor la nivelul municipiului 

Bucureşti, pentru care se va solicita finanţare prin programe operaţionale. Aceste 

investiţii vizează infrastructura de colectare selectivă a deşeurilor, staţii de sortare, 

instalaţii de digestie anaerobă a deşeurilor biodegradabile, de tratare mecano-biologică 

şi de recuperare materială, instalaţii pentru compostarea biodeşeurilor, pentru 

gestionarea deşeurilor de construcţii şi demolări, un centru de aport voluntar al 

deşeurilor voluminoase. 

 

Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară pentru Gestionarea Integrată a Deşeurilor 

Municipale va implementa măsurile prevăzute în Planul de Gestionare al deşeurilor din 

Bucureşti. Acest document se află în proces de revizuire. Planul de Gestionare a 

Deşeurilor va stabili necesarul de investiţii pentru îndeplinirea obiectivelor şi atingerea 

ţintelor stabilite de legislaţia europeană şi naţională din domeniul gestionării deşeurilor 

şi în conformitate cu activităţile definite de Legea nr 101/2006 a serviciului de 

salubrizare a localităţilor, republicată cu modificările şi completările ulterioare. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Mediului, despre taxarea autovehiculelor: Să creăm 

alternative pentru cetăţeni, nu numai sancţiuni şi impozitări mai mari 

Ministrul Mediului, despre taxarea autovehiculelor: Să creăm alternative pentru cetăţeni, 

nu numai sancţiuni şi impozitări mai mari 

"Interdicţiile sunt foarte greu de justificat din punct de vedere juridic. România a pierdut 

procese la Curtea Europeană de Justiţie pe taxa auto tocmai pentru că ele, juridic, nu au 

fost fundamentate cum trebuie. Eu sunt adeptul programelor de susţinere pentru 

proprietarii de maşini şi în contrapartidă să existe poate un alt tip de aplicare a 

impozitelor locale în cazul acelor maşini (vechi, n.r.). 

https://ziare.com/stiri/proces/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 20 iulie 2021 20 

 

 Ele trebuie să vină, din punctul meu de vedere, în paralel. Trebuie să creăm alternative 

pentru cetăţeni, nu numai sancţiuni şi impozitări mai mari", a afirmat Tanczos. 

Săptămâna trecută, ministrul Mediului a menţionat că o măsură privind maşinile mai 

vechi de 15 ani va exista probabil în cel mai scurt timp, în condiţiile în care inclusiv 

Comisia Europeană insistă pentru măsuri destinate reducerii vârstei parcului auto. 

De la 1 februarie 2017, taxa auto a fost eliminată, iar toţi cei care plătiseră o sumă la 

înmatricularea autovehiculelor urmau să-şi primească banii înapoi de la stat. 

Pe data de 9 septembrie 2019, Ministerul Finanţelor Publice (MFP), prin Agenţia 

Naţională de Administrare Fiscală (ANAF), anunţa că a restituit taxe auto (taxa auto 

pentru autoturisme şi autovehicule, taxa pe poluare, taxa pentru emisiile poluante 

provenite de la autovehicule sau timbrul de mediu) tuturor contribuabililor români care 

au depus documentaţii complete. Potrivit datelor de la momentul respectiv, începând 

din 2017, ANAF a restituit taxe auto în valoare totală de 6,16 miliarde de lei, pentru 1,91 

de milioane de cereri depuse şi aprobate. 

Taxa auto pentru autovehicule la prima înmatriculare a fost introdusă pentru prima dată 

la 1 ianuarie 2007, imediat după aderarea României la Uniunea Europeană. La acea 

vreme, taxa de primă înmatriculare se calcula în funcţie de trei variabile: vechimea 

maşinii, tipul de catalizator (euro) şi capacitatea cilindrică a maşinii. 

Din 15 martie 2013 a intrat în vigoare timbrul de mediu pentru autovehicule, iar din acel 

moment taxa auto a fost calculată exclusiv pe baza emisiilor de CO2, înscrise în cartea 

de identitate a maşinii. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Tanczos Barna spune de ce se opune planului UE pentru protejarea 

pădurilor: Strategia trebuie să stabilească și condițiile de finanțare 

Ministrul Mediului, Tanczos Barna, a explicat, într-o conferință de presă, de ce se opune 

actualei strategii UE privind conservarea pădurilor europene. Foto: Inquam Photos / 

Octav Ganea 
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“Austria poate să aibă interesele proprii"Ministrul Mediului vrea definirea pădurilor 

virgine, seculare, bătrâne, primarePatru țări "vor duce greul" monitorizării și protecției 

pădurilor bătrâne și primare 

Ministrul Mediului, Tanczos Barna spune că a semnat scrisoarea inițiată de Austria prin 

care este criticată strategia forestieră a UE pentru a solicita Comisiei Europene o 

dezbatere punctuală, esențială, acesta fiind nemulțumit că nu sunt specificate sursele de 

finanțare ale țintelor de mediu. 

“Înainte de asumarea oficială a acestei strategii și prezentarea strategiei atât pentru 

informarea Parlamentului cât și a Comitetului Regiunilor cât și la Comitetul Economic și 

Social, documentul a fost circulat pe căi neoficiale către statele membre. Urmare, Austria 

a inițiat o scrisoare deschisă care a fost susținută de Germania, Finlanda, Franța, Cehia, 

Estonia, Lituania, Letonia, Ungaria, Slovacia, Polonia și România. 

Am decis să ne alăturăm acestui demers pentru a solicita Comisiei o dezbatere 

punctuală pe mai multe teme care sunt esențiale din punctul de vedere al României în 

cadrul acestei strategii. Voi avea mâine o întâlnire bilaterală cu domnul comisar, vom 

discuta acest aspect cât și toate aspectele de exploatare forestieră, protecția 

biodiversității, infringement pe păduri, din punctul de vedere al României și pentru a 

susține demersurile Comisiei de aprobare a unei strategii europene astfel încât această 

strategie să aducă beneficii mediului și statelor membre care își vor asuma un rol 

esențial în implementare”, a afirmat ministrul Mediului Tanczos Barna. 

Citește și: Comisia Europeană vrea ca 3 miliarde de copaci să fie plantați în UE. 

Executivul a prezentat strategia pentru conservarea pădurilor 

“Austria poate să aibă interesele proprii" 

În contextul în care industria forestieră din Austria este foarte dezvoltată și exploatează 

și din alte state membre, ministrul Mediului a fost întrebat de ce România ar vrea un 

plan mai relaxat. 

“Austria poate să aibă interesele proprii. N-aș putea să spun care sunt. Nu știu care sunt 

acelea. N-aș vrea să comentez. 

Dintre cei trei piloni ai pădurii, pilonul ecologic, mediu per ansamblu, pilonul economic 

și cel social în următorii 10-50 de ani accentul cel mai mare se va pune pe pilonul mediu. 

https://www.digi24.ro/stiri/sci-tech/natura-si-mediu/tanczos-barna-spune-de-ce-se-opune-planului-ue-pentru-protejarea-padurilor-strategia-trebuie-sa-stabileasca-si-conditiile-de-finantare-1603793#highlight-1603793-1
https://www.digi24.ro/stiri/sci-tech/natura-si-mediu/tanczos-barna-spune-de-ce-se-opune-planului-ue-pentru-protejarea-padurilor-strategia-trebuie-sa-stabileasca-si-conditiile-de-finantare-1603793#highlight-1603793-1
https://www.digi24.ro/stiri/sci-tech/natura-si-mediu/tanczos-barna-spune-de-ce-se-opune-planului-ue-pentru-protejarea-padurilor-strategia-trebuie-sa-stabileasca-si-conditiile-de-finantare-1603793#highlight-1603793-3
https://www.digi24.ro/stiri/sci-tech/natura-si-mediu/tanczos-barna-spune-de-ce-se-opune-planului-ue-pentru-protejarea-padurilor-strategia-trebuie-sa-stabileasca-si-conditiile-de-finantare-1603793#highlight-1603793-3
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/tanczos-barna-se-opune-planului-ue-pentru-protejarea-padurilor-reprezinta-o-povara-financiara-in-romania-sistemul-e-bine-reglementat-1603411
https://s.iw.ro/gateway/g/ZmlsZVNvdXJjZT1odHRwJTNBJTJGJTJG/c3RvcmFnZTA3dHJhbnNjb2Rlci5yY3Mt/cmRzLnJvJTJGc3RvcmFnZSUyRjIwMjEl/MkYwNyUyRjE5JTJGMTM1NzE5Ml8xMzU3/MTkyX2NvbW11bmljYXRpb24tbmV3LWV1/LWZvcmVzdC1zdHJhdGVneS0yMDMwX3dp/dGgtYW5uZXhfZW4ucGRmJmhhc2g9Mzc4/NzRjOTNmZjQ4NThhZjc4MGY1NDMxY2EyZDg4ZTM=.pdf
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/comisia-europeana-vrea-ca-3-miliarde-de-copaci-sa-fie-plantati-in-ue-executivul-a-prezentat-strategia-pentru-conservarea-padurilor-1600841
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/comisia-europeana-vrea-ca-3-miliarde-de-copaci-sa-fie-plantati-in-ue-executivul-a-prezentat-strategia-pentru-conservarea-padurilor-1600841
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Avem nevoie de reguli foarte clare, să știm foarte bine la ce ne angajăm, care sunt 

costurile și de unde le suportăm. Nu am absolut niciun comentariu cu privire la 

interesele economice ale unui stat membru. 

Pentru România, echilibrul între cei piloni va fi cu siguranță distorsionat. Pe termen 

mediu și lung se vede foarte clar că se va pune accent din ce în ce mai mare pe mediu. 

Tot ce înseamnă protecție, reduceri de exploatare, condiții severe, trebuie să vedem cum 

se transformă în sisteme de finanțare, suport și cum putem să gestionăm problema 

proprietății. 

România a ajuns în situața delicată a defrișărilor în urma procesului de retrocedare și 

proprietarul privat trebuie să știe exact ce obligații are, de unde finanțează obligația de a 

păzi pădurea. 

Este inadmisibil ca România să plătească cu întârziere de ani de zile angajamentele față 

de proprietar. 

Se vorbește aproape deloc despre bani. Există una sau două la Politica Agricolă Comună 

(PAC – n.red.), din care ar trebui să finanțăm anumite lucruri și nu se vorbește despre 

finanțarea acestei strategii”, a explicat Barna. 

Ministrul Mediului vrea definirea pădurilor virgine, seculare, bătrâne, primare 

Oficialul din Guvern a precizat că este nevoie de definiții foarte clare în ceea ce privește 

pădurile virgine, seculare, bătrâne, primare. 

“Este de discutat despre finanțare, pentru că strategia forestieră face trimitere la un 

singur tip de finanțare, la PAC. Este nevoie și de sprijin din partea UE pentru a face față 

acestor provocări. 

A existat o consultare publică cu cetățenii, comunicarea trebuie să fie făcută oficial cu 

statele membre. Comunicarea a început vineri, dată la care Comisia a trimis documentul 

către organele statelor și forurilor de conducere ale UE, dar până atunci nu a existat 

comunicare cu statele membre, același lucru îl spun și ele”, a mai spus Barna. 

„Trebuie să definim exact ce înseamnă «old growth» și «primary forest». România are un 

catalog unic la nivel european de definire și aprobare a pădurilor virgine. Acest catalog 

încă nu există, cel puțin nu cred că ar exista în alte state membre. Suntem prima țară 

care a catalogat aceste păduri virgine. 
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Citește și: Comisia Europeană a anunțat pachetul „Fit to 55”. Se va interzice vânzarea de 

mașini noi pe benzină și motorină începând cu 2035 

Patru țări "vor duce greul" monitorizării și protecției pădurilor bătrâne și primare 

La nivelul UE vor fi 4 țări care vor duce greul acestei monitorizări și protecții de păduri 

bătrâne și primare: România, Bulgaria, Finlanda și Suedia. Majoritatea pădurilor mai 

bătrâne de 100 de ani se vor concentra în câteva state membre. Interesul României este 

ca această strategie forestieră, dincolo de obligații, să stabilească și condițiile de 

finanțare și sprijinul de care vor beneficia statele membre, în momentele în care își 

asumă aceste ținte extrem de ambițioase. 

PAC este una dintre cele mai mari consumatoare de resurse financiare la nivelul UE. Este 

al doilea ciclu când tema principală de dezbateri este înverzirea agriculturii, și pentru 

acest lucru se acordă fonduri europene de ordinul zecilor de miliarde de euro. Pe 

strategia forestieră nu avem încă nicio prevedere clară în ceea ce privește finanțarea. 

Tot ce înseamnă protejarea parcurilor naturale și parcurilor științifice, tot ce înseamnă 

protejarea acestor păduri virgine, toate plățile care se fac în momentul de față se plătesc 

din bugetul național al României. Acest cost este în momentul de față de ordinul sutelor 

de milioane într-o perioadă de programare. Anual se ridică la undeva la 100 de milioane 

de lei. Această sumă este momentan asumată, plătită de România, astfel încât aceste 

păduri să rămână majoritatea neatinse complet sau celelalte cu intervenții foarte 

restrictive și protecția supraasigurată. 

Cele 96 de milioane de lei care se plătesc și anul acesta, pentru anul 2021 sunt efortul 

nostru, al României. Vreo 3 ani la rând aceste sume nu s-au plătit. 

În același timp, trebuie să știm că suprafața totală care beneficiază de diverse nivele de 

protecție în România se ridică undeva la 3 milioane de hectare. Din această suprafață, 

270.000 de hectare înseamnă proprietate privată, care se plătește și se compensează 

pierderi la nivelul proprietarilor privați, dar statul român și autoritățile locale își mai 

asumă un rol protector, necompensat pentru diferența de până la peste 3 milioane de 

hectare, unde compensațiile nu se plătesc, pentru că nu a fost de acord, de exemplu, 

Consiliul Concurenței și schemei de ajutor de stat care se aprobă n-au făcut posibilă 

compensarea la nivelul autorităților locale acestor pierderi de venit. 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ce-a-anuntat-pachetul-fit-to-55-se-va-interzice-vanzarea-de-masini-noi-pe-benzina-si-motorina-incepand-cu-2035-1597511
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ce-a-anuntat-pachetul-fit-to-55-se-va-interzice-vanzarea-de-masini-noi-pe-benzina-si-motorina-incepand-cu-2035-1597511


CNSLR Fratia |  Revista Presei 20 iulie 2021 24 

 

România are un rol extrem de important în ceea ce privește definirea, marcarea, 

catalogarea pădurilor virgine, are un rol extrem de important în protejarea biodiversității 

peste 3 milioane de hectare terenuri forestiere și strategia europeană trebuie să aibă în 

vedere că statele membre fac un efort deosebit, România cu siguranță un efort ieșit din 

comun în protejarea biodiversității la nivel european. 

Cu toate problemele posibile și imposibile, sistemul românesc de gestionare a fondului 

forestier a generat sute de mii de hectare de teren forestier de înaltă valoare, din punct 

de vedere biodiversitate, biologic și acest sistem, cu toate problemele cu care se 

confruntă, are nevoie de sprijin național și dacă se poate și la nivelul UE ca protecția să 

fie asigurată pe termen mediu și lung. 

Este punctul nostru de vedere prin care am fundamentat acea semnătură pe care am 

acordat-o Austriei, alături de celelalte state. 

În urma acestei scrisori, anumite aspecte au fost deja redefinite în strategia forestieră. 

Din plan, la nivelul UE, se vorbește despre observare, colectare de date și raportare, 

creșterea de suprafețe de păduri cu amenajament la nivelul UE. În România, toată 

suprafața este cu amenajament silvic, că așa lucrează de 70 de ani România și acesta 

este sistemul nostru național. 

Angajamentele pe care le iau proprietarii, indiferent dacă e stat sau privat, sunt extrem 

de severe. Recunosc că pe partea de implementare sunt probleme. România trebuie să 

vadă prin metode de control cum impune respectarea acestor amenajamente și unor 

direcții clare, așa cum sunt ele stabilite. Fac trimitere la ultimele investigații prin care 

vedem că pot exista abuzuri. Ele acum se cercetează și din partea Ministerului”, a afirmat 

ministrul Mediului Tanczos Barna. 

 (Sursa: Digi 24) 

 

 Ceremonie militară în Bucureşti de Ziua Aviaţiei Române şi a Forţelor 

Aeriene 

O ceremonie militară va fi organizată, marţi, cu ocazia Zilei Aviaţiei Române şi a Forţelor 

Aeriene, la Monumentul Eroilor Aerului aflat în Piaţa Aviatorilor din Capitală. 
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Vor participa ministrul Apărării Naţionale, Nicolae Ciucă, şi şeful Statului Major al 

Apărării, generalul-locotenent Daniel Petrescu. 

Ceremonia începe la ora 10,00. Vor fi depuse coroane de flori în memoria eroilor 

aviatori, iar Regimentul 74 PATRIOT - unitate tactică de luptă înfiinţată la 1 decembrie 

2018, care are ca misiune operaţionalizarea sistemului de rachete sol-aer PATRIOT - va 

primi Drapelul de Luptă. 

 

Potrivit Ministerului Apărării, 'prin această ceremonie este omagiată memoria eroilor 

care, de-a lungul timpului, pe câmpurile de luptă sau în misiunile executate în teatrele 

de operaţii ori pe teritoriul naţional, au slujit cu devotament aripile patriei şi s-au 

alăturat escadrilei din ceruri'. 

Ziua Aviaţiei Române şi a Forţelor Aeriene este sărbătorită, în fiecare an, la 20 iulie, când 

este prăznuit Sfântul Prooroc Ilie Tesviteanul, ocrotitorul spiritual al piloţilor. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 IREAL În România, țara cu o rețea hidrografică uriașă, există orașe în 

care prețul unui metru cub de apă e mai scump decât benzina 

România este printre ţările europene cu o densitatea mare a reţelei hidrografice, însă 

acest lucru nu pare să se reflecte în preţul apei. Mai mult, în unele localităţi preţul apei 

este ridicol de mare, astfel că un metru cub poate depăşi lejer preţul benzinei, 

anunță adevarul.ro. 

Facturile de apă şe dau mari bătăi de cap turdenilor, în condiţiile în care prin Turda trece 

şi râul Arieş şi alte pârâuri, iar în apropierea oraşului se află mai multe lacuri. Preţul plătit 

pe metru cub de apă de 5,94 lei - exclusiv TVA, aşa cum apare pe pagina oficială de 

internet a Companiei de Apă Arieş. 

Mai scump decât se vinde litrul de benzină la pompe. Şi ca şi cum nu ar fi de ajuns, 

locuitorii din Turda şi Câmpia Turzii plătesc 5,31 lei pe metru cub şi pentru apa din 

canalizare-epurare. Asta înseamnă că atunci când plouă, apa preluată de sistemul de 

canalizare este plătită tot din buzunarul cetăţeanului.  

https://adevarul.ro/
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Apă este aproape la fel de scumpă şi în Vaslui, unde oamenii plătesc 5,80 lei pentru un 

metru cub de apă. Un alt paradox îl reprezintă Galaţiul, oraş aflat chiar pe malul Dunării, 

dar unde preţul apei este de asemenea imens, 5.46 lei. 

„E o bătaie de joc la adresa cetăţeanului de rând şi nu există legi care să ne apere, legea 

e pentru ei. Ei, cei de la compania de apă, pot pune orice preţ vor şi nimeni nu îi pune să 

se justifice. Prin toată ţara curg râuri cu debit important, mai avem Dunărea şi mai avem 

şi o mulţime de lacuri cu apă dulce, dar apa e atât de scumpă la noi, mai scumpă ca în 

alte ţări care nu au atâta apă. Ba mai plătim şi apa de ploaie care ajunge în canalizare, 

suntem fraierii fraierilor”, a spus Alin, unul dintre turdenii deranjaţi de factura mare pe 

care o plăteşte. Dacă în Turda un metru cub de apă costă practic 6 lei, la Timişoara e 

3,80 lei, iar la Cluj, la numai 30 de kilometri de Turda, preţul e de 4,09 lei. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 România a importat o cantitate de gaze naturale cu aproape 25% mai 

mare, în primele 5 luni ale anului. Producția internă, în scădere 

România a importat o cantitate de gaze naturale utilizabile de 1,8 milioane tone 

echivalent petrol (t.e.p) in primele 5 luni ale anului, cu 24,5% (212.200 tep) mai mare faţă 

de cea din perioada similară din 2020, arată datele centralizate de Institutul Naţional de 

Statistică (I.N.S). Producţia internă de gaze naturale a fost, în perioada ianuarie-mai 

2021, de 3,133 milioane tep, fiind cu 1,8% (58.300 tep) sub cea din perioada ianuarie-

mai 2020. 

 

Comisia Naţională de Strategie şi Prognoză (C.N.S.P) estimează pentru acest an o 

producţie de gaze de 7,4 milioane tep şi importuri de 2,32 milioane tep, în creştere cu 

1,5%, respectiv cu 38% faţă de cea din 2020. 

 

Pentru 2022, CNSP prognozează o producţie de 7,475 milioane tep (un plus 1%) şi 

importuri de 2,795 milioane tep (plus 20,5%). 

 

 

https://ziare.com/economie/petrol/
https://ziare.com/economie/importuri/
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Conform "Strategiei Energetice 2019-2030, cu perspectiva anului 2050", publicate pe 

site-ul Ministerului Energiei, producţia de gaz natural a României va atinge un vârf de 

132 TWh în 2025, ca urmare a producţiei din Marea Neagră, şi apoi va scădea la 96 TWh 

în 2030 şi la 65 TWh în 2050. 

 

Consumul final de gaz natural rămâne va constant între 2030 şi 2050, la nivelul de 68 

TWh. Nivelul maxim al cererii este estimat în jurul nivelului de 73 TWh, iar nivelul minim, 

de la 63 TWh în 2030, la 47 TWh în 2050. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 România trage lozul câștigător: cât am putea câștiga de pe urma 

impozitării multinaționalelor 

România ar putea să beneficieze de o parte din profitul giganţilor din tehnologie, 

obţinut prin vânzările pe care le fac în România, în urma implementării pachetului fiscal 

global anti-BEPS, relatează Ziarul Financiar. 

BEPS este acronimul de la Base Erosion and Profit Shifting, adică fenomenul de „erodare 

a bazei impozabile şi transferul profiturilor“. Noua legislaţie fiscală ar trebui să devină 

operaţională din 2023. 

„Fiind o ţară consumatoare de bunuri şi produse online, pentru anumite produse fiind 

chiar o piaţă de desfacere importantă, ne aşteptăm că România să beneficieze de aceste 

prevederi, în sensul că ar putea primi prin alocare o parte din profitul rezidual“, a ex-

plicat Teodora Alecu, director consultanţă fiscală al firmei de audit şi consultanţă KPMG. 

Pe 1 iulie 2021, 130 de state s-au pus de acord pentru reformarea sistemului fiscal inter-

naţional, discuţiile fiind iniţiate de statele din G7 (Canada, Franţa, Germania, Italia, 

Japonia, Marea Britanie şi SUA), sub egida Organizaţiei pentru Cooperare şi Dezvoltare 

Economică (OECD). 

Despre acest pachet de măsuri anti-BEPS se discută încă din 2016, însă abia în luna 

octombrie a acestui an se va definitiva o metodologie de aplicare a acestora şi noua le-

gislaţie va intra în vigoare din 2023.  

https://ziare.com/economie/gaz/
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Iniţiativa a venit în contextul în care marile companii ale lumii, în special cele din 

domeniul tehnologiei, cum sunt Google, Apple, Facebook sau Amazon îşi vând 

produsele în foarte multe state, însă nu plătesc taxe acolo unde generează profiturile. 

„Tradiţional, profiturile se înregistrează şi se impozitează de peste 100 de ani acolo unde 

este înregistrată societatea. Anvergura vânzărilor online a făcut să se dezbată nevoia de 

a schimba modul de impozitare, dând greutate şi locului unde se află fizic consumatorul, 

adică piaţa care, prin achiziţie, generează de fapt veniturile. Unele ţări europene chiar 

erau în proces de modificare a fiscalităţii tranzacţiilor digitale“, a mai spus Teodora 

Alecu. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 România are printre cele mai ieftine locuințe din Europa. Un 

apartament nou, de 70 mp, îl costă pe român șapte salarii medii brute 

anuale 

Preţurile apartamentelor noi vândute pe piaţa din România au crescut cu 3,1% în 2020 

față de 2019, până la o medie de 1.322 de euro/mp, ţara noastră ocupând locul 4 din 24 

de state analizate, în ordinea crescătoare a prețurilor, potrivit celui mai nou raport 

Deloitte Property Index 2021. 

 

Analiza arată, totodată, că România se află la jumătatea clasamentului în privinţa 

gradului de accesibilitate a locuinţelor pentru locuitorii fiecărei ţări, calculat în funcţie de 

numărul de salarii medii brute anuale necesare pentru cumpărarea unui apartament nou 

standard (70 mp). Astfel, un român are nevoie de şapte salarii anuale pentru o astfel de 

achiziţie, ceea ce reprezintă un nivel mediu de accesibilitate. 

 

Cel mai greu accesibile locuinţe sunt în Serbia, unde este nevoie de 15,2 salarii medii 

brute anuale pentru o locuinţă proprie, iar cele mai accesibile sunt în Portugalia, Belgia 

şi Irlanda (3,1 salarii medii anuale). 

 

În schimb, în România sunt cele mai scumpe credite ipotecare, cu o rată medie a 

dobânzii de 5,3% pe an. La polul opus se află Portugalia, unde dobânzile pentru astfel 

de împrumuturi fluctuează în jurul a 1% pe an. 
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Potrivit cercetării, Austria a devenit, anul trecut, ţara cu cele mai scumpe locuinţe dintre 

cele analizate, cu un preţ mediu de 4.457 de euro/mp, urmată de Franţa, cu 4.421 de 

euro/mp. Preţuri de peste 4.000 de euro/mp s-au mai înregistrat, in 2020, şi în 

Germania, Marea Britanie şi Israel. Capitala Franţei conduce şi în topul oraşelor cu cele 

mai mari chirii, cu 28,6 euro/mp/lună, urmat de Londra (26,1 euro) şi Oslo (24,7 euro). 

 

De asemenea, cele mai mici preţuri pentru locuinţele noi tranzacţionate se află Bulgaria, 

cu o medie de 578 de euro/mp, urmată de Bosnia-Herţegovina, cu 881 de euro/mp, iar 

cele mai mari creşteri de preţuri s-au înregistrat în Ungaria (+12,3% faţă de 2019), 

Olanda şi Germania (+10,81%, fiecare).Per total, anul trecut, preţurile locuinţelor au 

crescut în 21 dintre cele 24 de ţări analizate. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Politico: Klaus Iohannis, pe lista scurtă pentru a prelua șefia NATO de 

la Jens Stoltenberg 

Mandatul lui Jens Stoltenberg de la șefia NATO expiră în septembrie 2022, astfel că deja 

se vehiculează numele unor potențiali înlocuitori. Printre acestea se numără și al 

lui Klaus Iohannis, care ar fi pe o poziție favorabilă, potrivit unei analize Politico. 

 

Jens Stoltenberg conduce NATO din 2014, iar un anunț oficial privind predarea 

mandatului este așteptat la summitul NATO din Madrid, de anul viitor. 

 

În acest context analiza celor de la Politico indică faptul că deși mulți consideră că e 

timpul ca NATO să fie condus de o femeie, nu e exclusă varianta ca un lider din Est să 

preia frâiele Alianței, iar acest lucru ar fi un semnal cât se poate de direct Federației 

Ruse. E adevărat că și zona baltică se află tot în aceeași situație, scrie 

publicația DefenseRomania.ro, care preia materialul. 

Iohannis ar putea fi unul din cei care vor conduce NATO din 2022 

Bifând condițiile menționate mai sus, sunt câteva nume care sunt favorite, potrivit sursei 

citate. E vorba de Dalia Grybauskaite, fostă președintă a Lituaniei și Kersti Kaljulaid, 

actuala președinte a Estoniei.  

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://www.politico.eu/article/nato-mission-new-secretary-general-jens-stoltenberg-successor/
https://www.defenseromania.ro/politico-klaus-iohannis-se-afla-pe-lista-scurta-pentru-a-prelua-sefia-nato-de-la-jens-stoltenberg_611896.html
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Un alt nume e Kolinda Grabar-Kitarovic, fosta președintă a Croației, destul de 

controversată după ce în campania din 2019 a accelerat pozițiile de centru-dreapta 

conservatoare, notează sursa citată. 

 

Acestea sunt numele favorite. Dar, scrie Politico, din Est vine și Klaus Iohannis, actualul 

președinte al României. Iar țara noastră este unul din membrii care au atins pragul de 

2% din PIB pentru Apărare și un pilon esențial în Flancul Estic. 

Politico mai avansează și numele lui Mark Rutte, actualul premier al Olandei. 

 

Pe listă se mai află alte două femei, e vorba despre Sophie Wilmes, actualul ministru de 

externe al Belgiei, și fost premier. 

 

Susa citată precizează că Italia consideră de asemenea că ar veni rândul ei să aibă un 

cetățean la conducerea celei mai puternice alianțe din istorie. În acest sens s-a vehiculat 

numele Federicăi Mogherini, fost ministru de externe la Roma și fost Înalt Reprezentant 

al Uniunii pentru Afaceri Externe și Politică de Securitate. Problema aici e că Mogherini 

nu ar avea sprijinul SUA, iar Roma e de părere că Enrico Letta, care a fost premier între 

2013 și 2014 ar avea șanse mai mari. 

 

În prezent secretarul general adjunct al NATO este Mircea Geoană. Diplomatul este 

românul cu cea mai înaltă funcție la nivel european. 

 

Reamintim că în luna iunie, România a gazduit summit-ul NATO de la București. "Trebuie 

sa avem grija ca NATO sa ramana, impreuna cu Statele Unite, impreuna cu Uniunea 

Europeana, acolo unde este varful de tehnologie. Trebuie sa fim garantii unei dezvoltari 

economice, democratice, tehnologice, care este extrem de performanta, dar si deschisa 

pentru toti cetatenii nostri", a afirmat seful statului atunci. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

https://ziare.com/politica/klaus-iohannis/
https://ziare.com/politica/premier/
https://ziare.com/klaus-johannis/presedinte/iohannis-sustine-ca-nato-este-cea-mai-puternica-alianta-militara-1685264
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 Viitorul UE: „Dacă locuiesc într-o casă și văd că intră apă pe undeva, 

renovez casa, nu îi dau foc”. Interviu cu europarlamentarul Siegfried 

Mureșan 

Uniunea Europeană a trecut prin 3 crize majore în ultimii 10 ani, dar nu a avut suficiente 

instrumente pentru a răspunde unor situații neprevăzute, iar acum trebuie să se 

adapteze - spune europarlamentarul român Siegfried Mureșan (PNL/PPE), care îi 

îndeamnă pe tinerii din România să se implice în schimbările care vor urma, contribuind 

cu ideile lor la Conferința privind Viitorul Europei. 

„Dacă locuiesc într-o casă și văd că intră apă pe undeva, printr-un colț, atunci 

renovez casa, schimb acoperișul, nu dărâm casa sau îi dau foc” - a explicat 

vicepreședintele Grupului PPE din Parlamentul European, într-un interviu acordat 

HotNews.ro. 

Ce este Conferința privind Viitorul Europei și alte explicații din partea lui Siegfried 

Mureșan: 

 Am lansat, pe 9 mai, această Conferință privind Viitorul Europei, care este un 

dialog între cetățenii europeni și oamenii politici cu privire la direcția în care să se 

dezvolte Uniunea Europeană în viitor. 

 În ultimii ani, Uniunea Europeană a trecut prin 3 crize: criza economică și 

financiară acum 10 ani, criza migrației și a refugiaților acum 5 ani și pandemia și 

situația economică generată de COVID în ultimul an. În fiecare dintre aceste crize, 

am văzut că oamenii așteaptă soluții din partea Uniunii Europene. 

 În fiecare dintre aceste crize, am văzut că Uniunea Europeană nu are suficiente 

instrumente pentru a răspunde unor situații neprevăzute. De exemplu, sunt 

anumite politici pentru care Uniunea Europeană nu are nicio responsabilitate, 

politici care să gestionezi în continuare la nivel național, cum sunt educația și 

sănătatea. Oamenii au așteptat soluții de la Uniunea Europeană în timpul 

pandemiei, UE a reușit să facă foarte multe deși nu avea competențe, prerogative 

în domeniul sănătății. 

 Și de aceea, vom avea această conferință, în care oamenii să ne spună ce așteaptă 

de la Uniunea Europeană, în ce direcții doresc să se dezvolte Uniunea Europeană 

în viitor, iar oamenii politici să țină cont de acest lucru în decizii. 

https://futureu.europa.eu/?locale=ro
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 În 2017, după Criza migrației și a refugiaților, după referendum din Marea 

Britanie, din 2016, după victoria unui candidat la alegerile prezidențiale din 

Statele Unite care ataca Uniunea Europeană, Jean Claude Juncker, pe bună 

dreptate, a simțit că trebuie să luăm niște decizii privind viitorul Uniunii Europene. 

Și a prezentat acea Cartă Albă, care venea în principal cu modalități - cum să 

atingem anumite lucruri în viitor, ce metodă să folosim. Aceasta a fost întrebarea 

pe care a adresat-o Jean Claude Juncker: Cu toții împreună? doar cei care vor? să 

facem mai mult?, să facem mai puțin? A pus această întrebare și a venit cu aceste 

răspunsuri de principiu. Cele 27 de state UE nu au ajuns la un acord. 

 Acum, prin această conferință, nu discutăm metoda, ci discutăm concret ce să 

facem. Și cred că acesta este lucrul foarte bun. Avem zece grupuri de lucru în care 

vom discuta despre valori, stat de drept, economie, sănătate, digitalizare, 

combaterea schimbărilor de climă, educație. Filozofia este cea decisă de șefii de 

state și de guverne la Summit-ul de la Sibiu de pe 9 iunie 2019, de Ziua Europei, 

când Jean Claude Juncker a venit cu această cartă: să ne integrăm mai repede, 

mai încet, cum să facem? Iar la Sibiu, șefii de state și de guverne au spus: Vrem să 

rămânem uniți. Orice vom face ulterior vom face cu toții, împreună, nu unii da și 

alții ba. Această filozofie care reduce la zero riscul ca noi să rămânem pe dinafară 

ne ghidează și în cadrul acestei conferințe. 

 Viitorul României este strict legat de viitorul Uniunii Europene. Cu cât lucrurile 

merg mai bine în Uniunea Europeană, cu atât mai bine e și pentru România. Când 

economia europeană merge bine, noi exportăm mult, avem investiții, se creează 

locuri de muncă la noi, cresc salariile. Trebuie să ne intereseze foarte mult ce se 

întâmplă în Uniunea Europeană, pentru că Uniunea Europeană este casa noastră. 

Dacă noi credem că ceva nu merge bine în Uniunea Europeană și trebuie 

îmbunătățit, atunci nu trebuie să întoarcem spatele și trebuie să ne implicăm în 

aceste procese de îmbunătățire a Uniunii Europene. 

 Dacă locuiesc într-o casă și văd că intră apă pe undeva, printr-un colț, atunci 

renovez casa, schimb acoperișul, nu dărâm casa sau îi dau foc. 

 Pe durata crizei generate de coronavirus, cred că Uniunea Europeană a făcut 

multe lucruri bune și pe bună dreptate a câștigat încrederea oamenilor. Chiar la 

început am eliminat taxele vamale la importul de echipamente medicale din țările 

din afara UE.  
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Adică orice fel de măști de protecție, echipamente medicale folosite împotriva 

coronavirusului au putut ajunge mai repede și la costuri mai mici acolo unde era 

nevoie de ele. Uniunea Europeană a flexibilizat complet regulile la accesarea de 

fonduri europene în anul 2020, astfel încât banii au putut fi folosiți acolo unde a 

fost nevoie. 

 Fiecare român care a primit șomaj tehnic la începutul pandemiei trebuie să știe că 

o parte din bani au venit de la Uniunea Europeană. S-a făcut prima rezervă de 

echipamente medicale strategice la nivel european, care au fost puse la dispoziția 

țărilor care aveau cea mai mare nevoie. Uniunea Europeană, la comun, a 

achiziționat vaccinul. Dacă Uniunea Europeană nu ar fi făcut acest lucru, ne-am fi 

luptat noi între noi, 27 de state membre, pentru puținele doze de vaccin. Riscam 

ca prețurile să fie tot mari și poate riscam ca cetățeni din Franța, poate, să aibă 

acces mai mult și repede la vaccin decât cetățenii din Bulgaria sau noi românii să 

avem acces mai repede sau mai târziu și nu ar fi fost bine. Așa, Comisia 

Europeană a achiziționat vaccin și l-a pus la dispoziție tuturor țărilor membre UE 

în aceeași măsură. 

 În Conferința pentru Viitorul Europei se vor întâlni cetățeni. Ei sunt în mod oficial 

membri ai acestei conferințe, împreună cu oameni politici de la nivel național - 

reprezentanți ai parlamentelor naționale - Parlamentul României va avea 4 

reprezentanți, reprezentanți ai tuturor guvernelor naționale - România va avea 2 

reprezentanți. Fiecare țară, indiferent dacă e mare sau mică, va avea același 

număr de reprezentanți. Și Parlamentul European va avea reprezentanți. Noi vom 

lucra cu toții împreună, dar această conferință are ca scop principal dialogul cu 

oamenii. Oamenii să se exprime pe această platformă, să spună ce doresc de la 

Uniunea Europeană, ce doresc ca Uniunea Europeană să facă în viitor și ce doresc 

ca Uniunea Europeană să nu facă în viitor. Poate oamenii vor spune: axați-vă pe 

3-4 domenii, nu vă implicați în toate domeniile! Faceți mai mult în sănătate, nu vă 

implicați în educație! 

 Nu știm ce vor spune oamenii, de aceea nu intrăm cu idei preconcepute. Intrăm 

într-un dialog onest cu oamenii, în care oamenii se vor exprima și după aceea, în 

acea conferință, împreună, vom decide ce schimbări trebuie să facem. Eu 

încurajez cât mai mulți oameni să se exprime. Vor exista și multe dezbateri 

publice în România, pentru că vrem să vedem ce au oamenii de spus. 

https://futureu.europa.eu/?locale=ro
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 Cu cât oamenii sunt mai bine informați, cu atât mai bine se pot apăra de 

populiști, de eurosceptici și nu cad pradă vocilor politicienilor eurosceptici, 

populiști și care încearcă să ne manipuleze. 

 Lumea evoluează, se schimbă și așteptările oamenilor de la Uniunea Europeană 

evoluează. Iar acest lucru este firesc. Și noi, ca indivizi, evoluăm, trebuie să 

învățăm o meserie nouă, o limbă străină, orice întreprindere evoluează, unele 

dintre produsele pe care le-ai făcut trebuie modificate, țările evoluează. La fel 

este și la nivelul Uniunii Europene. Lumea din jur evoluează, așteptările oamenilor 

se schimbă, oamenii așteaptă ca Uniunea Europeană să livreze și în noi domenii și 

e normal ca UE să se adapteze, să se modernizeze. Asta nu înseamnă nicidecum 

că Uniunea Europeană e rea sau că nu face față, ci că e un proces firesc de a ține 

pasul. 

 Acum există un nou președinte al SUA, care crede în Uniunea Europeană și 

dorește să lucreze strâns cu UE. Acest lucru este foarte bun și pentru România. 

Dar totuși trebuie să ne gândim să ne facem temele, să ne întărim în această 

competiție globală, cu o Chină care ne provoacă cel mai mult, care nu respectă 

drepturile omului, cu o Federație Rusă agresivă și care nu respectă valorile 

europene, într-o parte, și, în cealaltă parte, cu SUA, care sunt principalul nostru 

aliat, cum ne găsim locul în această lume în schimbare. 

 Toți trebuie să se implice, dar cea mai importantă este implicarea tinerilor. Tinerii 

trebuie să înțeleagă că ei vor studia, vor lucra, vor trăi într-o Europă Unită, cot la 

cot cu colegi din Portugalia, Finlanda, Spania, Irlanda, exact așa cum astăzi un 

tânăr din Galați învață la facultate, la București, alături de tineri din Brăila, Brașov, 

Sibiu, București, Ialomița, Dâmbovița. 

 Când negociez pentru România, pe plan european, nu înseamnă că eu caut să 

câștig eu și ceilalți să piardă, fiindcă, dacă aș încerca să ajung mereu la acorduri 

prin care noi să câștigăm și alții să piardă, nu aș obține niciodată majoritatea. 

Trebuie să câștigăm cu toții. Tinerii din România trebuie să înțeleagă că Uniunea 

Europeană este proiectul în care pot câștiga cu toții. Nu trebuie ca Ungaria să 

piardă ca România să câștige. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 


